
Z P R A V O D A J 

Obce Čaková 

 
 

Vážení spoluobčané, 

Přinášíme vám další číslo Zpravodaje 
obce Čaková, ve kterém se s vámi 
podělíme o to nejdůležitější, co se  
v naší obci děje. Navazujeme  
na tradici čtvrtletního vydávání,  
na kterou jste byli v minulosti zvyklí.  

Výtisk bude vycházet vždy po zasedání zastupitelstva, takže vám 
budeme moci přinášet čerstvé informace přímo z těchto jednání. 
Naším cílem je, aby vám tento zpravodaj pomohl lépe se orientovat 
v aktuálním dění a seznámil vás s kroky, které podnikáme pro 
zlepšení života v naší obci. Věříme, že pravidelný přehled vám 
umožní být v obraze o tom, co se chystá a co už máme za sebou. 

Petr Náhlý – starosta obce 

Zasedání Zastupitelstva     

Dne 12. března 2025 se v sále kulturního domu 

konalo zasedání Zastupitelstva obce Čaková. Během 

tohoto setkání byly projednány a schváleny důležité 

body, které mají vliv na rozvoj obce a její správu. 

Důvodové zprávy a výpis usnesení jsou k dispozici  

na úřední desce. Nyní přinášíme hlavní informace  

z tohoto zasedání. 

V rámci zasedání došlo ke zvolení nových členů  

do výborů obce. Do kontrolního výboru byli zvoleni 

Stanislav Šťastný a Michal Lant. Kulturní výbor byl 

doplněn o novou členku Petru Matysíkovou. 

Zastupitelstvo rovněž schválilo navýšení měsíčního 

příspěvku pro Potraviny Čaková. Tento příspěvek 

se zvyšuje z dosavadních 1 500 Kč na 2 000 Kč, 

přičemž změna nabude účinnosti od 1. dubna 2025. 

Tento bod je krokem podpory služeb v obci. 

Jedním z bodů zasedání bylo schválení obecně 

závazné vyhlášky obce Čaková o místním poplatku 

z pobytu. Tato vyhláška nabude účinnosti dne  

28. března 2025. Poplatníky budou provozovatelé 

ubytovacích zařízení. Ti budou mít povinnost se 

přihlásit k poplatku a vést evidenci pobytů hostů. 

Poplatek se bude vztahovat na úplatné pobyty  

do 60 dnů a jeho sazba byla stanovena na 15 Kč  

za osobu a den. 

Zastupitelstvo schválilo také přijetí dotace ve výši 

136 400 Kč z rozpočtu Moravskoslezského kraje  

na projekt „Výsadba zeleně v obci Čaková 2024“. 

Dalším důležitým bodem bylo schválení záměru 

výstavby optické sítě společnosti CETIN. Tento 

projekt má za cíl připojit obce, domácnosti  

a firmy k vysokorychlostnímu optickému internetu. 

Společnost CETIN ponese veškeré náklady  

na realizaci, které jsou odhadovány na přibližně  

10 milionů Kč. Občanům bude v případě jejich 

souhlasu bezplatně zřízena přípojka do nemovitosti, 

aniž by byli povinni si internet aktivovat. Pokud 

budou chtít službu využívat, mohou si vybrat 

poskytovatele z přibližně 20 partnerů společnosti. 

Tento záměr nemá vliv na realizaci výstavby vysílače 

pro posílení telefonního signálu. 
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Levobřežní silnici I. etapa 

Byly zahájeny stavební práce na projektu „Levobřežní silnice OHO, I. etapa“, který se zaměřuje na výstavbu 

obslužné cesty k budoucí přehradě. V rámci první etapy bude vybudováno přibližně 250 metrů silnice, která 

bude napojena na rodinnou zástavbu v oblasti „Jižní“. Součástí tohoto projektu bude také výstavba mostu přes 

Čakovský potok, který zlepší dopravní spojení v dané lokalitě. 

Během výstavby dojde k částečnému omezení provozu v jednom pruhu silnice. I přes toto omezení bude 

zachována průjezdná šířka 3,25 metru, což umožní plynulý průjezd vozidel. Pro zajištění bezpečnosti  

a organizovaného průběhu dopravy bude v místě výstavby zavedeno přechodné dopravní značení. 
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Informace ke hřbitovu 

Občané, kteří dosud nemají sjednanou smlouvu na 
hrobové místo na hřbitově v Čakové, nebo jejich 
smlouva byla sjednána do roku 2015, se mohou 
o dalším postupu informovat na obecním úřadě. 
 

Poplatky 

Poplatky za psy na rok 2025, případně nedoplatky z 
předchozích let, lze uhradit na účet 15225771/0100  

- 50 Kč za jednoho psa 
- 100 Kč za každého dalšího psa 

Termíny zasedání zastupitelstva 

- 12. 03. 2025  
- 11. 06. 2025  
- 10. 09. 2025  
- 10. 12. 2025 
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Investiční akce „Jižní“ 

V minulém vydání zpravodaje jsme vás informovali 

o plánované investici do infrastruktury v oblasti 

„Jižní“ s rozpočtem 12 milionů Kč. Nyní přinášíme 

doplňující a aktuální informace o vývoji projektu. 

Výstavba nové komunikace a kanalizace je nezbytná 

nejen kvůli odvodu srážkové vody, která dosud 

stéká na soukromé pozemky, ale také na základě 

smlouvy mezi obcí a Povodím Odry z roku 2018. 

Povodí Odry se v ní zavázalo dokončit finální povrch 

komunikace, zatímco obec měla zajistit odpovídající 

infrastrukturu. 

Projekt a stavební povolení byly vydány už v roce 

2011, což znamená, že obec měla sedm let  

na realizaci před podpisem smlouvy s Povodím Odry 

a dalších sedm let poté. Celkem tedy uplynulo 14 let, 

aniž by byla lokalita dokončena. 

Na podzim 2024 Povodí Odry oznámilo, že v rámci 

budování obslužné cesty k přehradě dokončí  

i slíbený povrch místní komunikace. Jelikož však 

obecní infrastruktura v této lokalitě nebyla 

 

 

 

dokončena, bylo nutné na situaci rychle reagovat  

a vyčlenit z letošního rozpočtu finanční prostředky 

na dokončení stavebních prací, aby Povodí Odry 

mohlo na ně plynule navázat. 

Na výstavbu komunikace se podařilo získat dotaci ve 

výši 500 000 Kč a zároveň jsme podali žádost o další 

dotaci na infrastrukturu ve výši 1 100 000 Kč,  

o jejímž výsledku bychom se měli dozvědět  

v průběhu roku. Naopak žádost o dotaci  

na splaškovou kanalizaci ve výši 5 700 000 Kč nebyla 

úspěšná, a proto tato část projektu nebude  

v současné fázi realizována. 

Celkové náklady projektu se sníží z původních  

12 milionů Kč na částku 6 300 000 Kč. Konečná 

částka bude však záviset na ceně, kterou přinese 

výběrové řízení. 

V současnosti probíhá aktualizace projektu a na 

konci měsíce plánujeme vyhlásit výběrové řízení  

na zhotovitele stavebních prací. Po dohodě  

s Povodím Odry byl jejich podíl na projektu odložen 

na příští rok, což obci dává prostor nejprve provést 

nezbytnou výstavbu vlastní infrastruktury. 
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Obnova lesa 
 
V letech 2023 až 2025 jsme v obci úspěšně dokončili 
dva projekty zaměřené na obnovu lesa po vichřicích. 
Tyto projekty byly realizovány díky podpoře dotací ze 
Státního zemědělského intervenčního fondu, které 
pokryly 100 % nákladů.  

Prvním projektem byla „Obnova lesa Čaková 2021“, v 

rámci něhož bylo vysazeno 6 000 buků,  

6 750 dubů a 625 modřínů. Tento projekt byl 

financován částkou 524 851 Kč. Druhý projekt, 

„Obnova lesa po vichřici – Čaková 2022“, přinesl 

výsadbu dalších 6 000 buků, 6 750 dubů, 2 840 javorů 

a 625 modřínů. V současnosti podáváme žádost o 

platbu ve výši 810 000 Kč.  Celkově bylo v lesích vysazeno 29 715 nových stromů, což představuje významný krok 

k obnově a stabilizaci našich lesních porostů. Tyto práce mají zásadní význam pro ochranu přírody, biodiverzity  

a ekosystémů. 

 

Myslivecká stezka 

Plánujeme vybudování naučné Myslivecké stezky, která propojí historii a současnost myslivosti s přírodou kolem 

nás. Stezka povede po cyklotrase 6161 v délce přibližně 1500 metrů a bude zakončena u obecního rybníka. 

Celkový rozpočet projektu činí 824 059 Kč a jeho realizace je závislá na získání dotací. Požádali jsme o finanční 

podporu z MAS Krnovsko a koncem dubna podáme další žádost na SZIF. Pokud budou dotace schváleny, pokryjí 

100 % nákladů. 

Stezka bude připomínat historii Mysliveckého spolku Čaková, který oslavil 30 let od svého založení. Nabídne 

edukační, herní i rekreační prvky, které zpříjemní procházku všem věkovým skupinám. Díky zpevněnému povrchu 

bude přístupná nejen pěším turistům, ale i cyklistům a rodičům s kočárky. Věříme, že Myslivecká stezka se stane 

oblíbeným místem pro relaxaci.  

Tematická zastavení: 

- Stopy zvířat 

- Zvuky lesa a zvěře 

- Biotop rybníka 

- Myslivecká mluva a divoké prase 

- Myslivecký posed 

- Broukoviště a motýlí louka 

- Herní prvky z kmenů dřeva 

- Rekreační oblast s ohništěm 

- Výstava fotografií  
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Autobusové zastávky 

modernizace autobusových zastávek je jedním  

z projektů, které mohou výrazně přispět ke zlepšení 

veřejného prostoru v obci i komfortu cestujících. 

Nové zastávky budou ladit s charakterem obce  

a nabídnou nejen estetické provedení, ale  

i praktické prvky, které zvýší jejich funkčnost. 

Celkové náklady na projekt se pohybují kolem 

jednoho milionu korun, a jeho realizace je tedy 

závislá na získání dotací. Projekt bude rozdělen  

do dvou fází. V současnosti je podaná žádost o dotaci na MAS Krnovsko ve výši 692 967 Kč, což pokryje 70 % 

nákladů. Pokud bude žádost schválena, vzniknou tři nové zastávky a bude pořízena také elektronická úřední 

deska. Druhá fáze projektu počítá s podáním žádosti o dotaci na Moravskoslezský kraj, která by dofinancovala 

pořízení zbývajících zastávek. 

Nové zastávky budou vyrobeny 

z materiálů v kombinaci dřeva  

a skla. Zadní stěna bude obložena 

dřevěnými palubkami a boční 

stěny budou z tvrzeného 

bezpečnostního skla. Lavička bude 

zdvojená a přes celou šířku 

zastávky. Střešní krytina  

v antracitové barvě sladí vzhled  

s budovou obecního úřadu. 

Důležitou součástí projektu je i snaha o energetickou soběstačnost. Podsvícení zastávek bude napojeno  

na veřejné osvětlení a pokud se podaří získat dotaci na fotovoltaickou elektrárnu pro obecní úřad, vyrobená 

energie pomocí solárních panelů bude využita také k jejich osvětlení. 

Tyto zastávky nebudou sloužit jen běžnému provozu. Vize je vytvořit v obci pět soběstačných stanovišť, která  

v krizových situacích zajistí základní infrastrukturu. Inspirací byly události z loňského roku, kdy povodně  

a výpadky elektřiny ukázaly, jak důležité je mít v obci taková místa. Pokud se podaří uspět v dotačních výzvách, 

vzniknou zastávky se zdrojem světla, elektřinou pro nabíjení telefonů a možností připojení k satelitnímu 

internetu. V případě krizových událostí tak občané získají základní zázemí pro překlenutí obtížné situace. 

 

Pálení bioodpadu 

S účinností od 1. března 2025 vstoupila v platnost novela zákona č. 201/2012 Sb., o ochraně ovzduší, konkrétně 

zákon č. 42/2025 Sb., který přináší zásadní změny v oblasti nakládání s bioodpadem. Tento nový právní předpis 

jednoznačně zakazuje pálení bioodpadu na otevřeném ohni za účelem jeho likvidace. Zákaz se týká pálení listí, 

trávy a dalších druhů mokré biomasy na zahradách. 

V souvislosti s touto změnou máme podanou žádost o dotaci na pořízení 50 kompostérů, které budou v případě 

získání dotace k dispozici občanům. Po obci jsou rovněž rozmístěny velkoobjemové kontejnery, do kterých  

je možné bioodpad odkládat. 
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Větrné elektrárny 

přinášíme vám základní informace o plánovaném záměru výstavby větrných elektráren v naší obci. Vzhledem  

k tomu, že rozhodnutí o samotné výstavbě bude záviset na výsledku místního referenda, chceme, abyste měli  

k dispozici potřebné podklady. V tomto zpravodaji najdete přehled základních údajů o projektu, podrobnosti 

budete moci získat na druhé připravované prezentaci, jejíž termín a místo konání vám včas oznámíme. 

Obec Čaková má možnost stát se domovem moderního větrného parku, který by mohl zahrnovat až 6 větrných 

turbín, včetně využití obecních pozemků. Žádná turbína nebude povolena bez souhlasu příslušných úřadů, 

včetně environmentálních a hygienických institucí. 

Co projekt přinese obci? 

Vedle výroby čisté energie přinese projekt významné finanční benefity splatné po celou dobu životnosti 

elektrárny! Tento stabilní příjem může být využit na rozvoj infrastruktury, podporu veřejných služeb nebo 

financování projektů, které zlepší kvalitu života obyvatel, například vybudování kanalizace nebo snížení poplatků 

za stočné či odpad. 

 

Základní informace o projektu - Projekt je navržen tak, aby respektoval přírodu i obyvatele: 

 Vzdálenost od zastavěného území bude minimálně 800 metrů, což splňuje veškeré hlukové normy. 

 Bere ohled na přírodu. Všechny přírodní vlivy jsou velmi detailně posuzovány nejvyššími státními 

orgány.  

 Přesný počet a rozmístění turbín bude určeno až po odborných měřeních a biologických průzkumech. 

 Jedna větrná turbína zabírá pouze 0,5–1 hektar půdy, zpravidla na méně úrodné půdě nebo na lesních 

plochách. 

Mýty a fakta 

 HLUK - Větrné turbíny splňují přísné evropské normy – maximálně 40 dB v noci a 50 dB přes den. 

 PTACTVO - Vliv větrných turbín na ptactvo je minimální. Například automobily nebo domácí kočky 

usmrtí desetkrát až stokrát více ptáků než větrné elektrárny. 

 ZVĚŘ - Biologické průzkumy zajistí, že projekt nebude mít negativní dopad na místní faunu. 

 ZDRAVÍ - Větrné turbíny patří mezi nejbezpečnější a nejčistší zdroje energie. 

Chcete vědět více? 

Přijďte na prezentaci společnosti 8m, která se uskuteční v dubnu. Přesný termín a místo konání vám včas 

oznámíme.  

 

 


